
 
 

Zápis 
zo 6. zasadnutia Rady seniorov mesta Nitry 

dňa 9.10.2024 
 

Program zasadnutia:  
 

1/ Otvorenie zasadnutia a privítanie prítomných (predsedníčka RS prof. PhDr. Martina Mojtová, 

PhD.); 

2/ Slovo pre primátora mesta Nitra pri príležitosti Mesiaca úcty k starším (Marek Hattas, primátor 

mesta Nitra); 

3/ Kontrola plnenia uznesení z 5. zasadnutia Rady seniorov mesta Nitry RS (Mgr. Lívia Beňová, 
tajomníčka RS); 
 
4/ Prerokovanie - Návrh Dodatku č. 1 k Štatútu Rady seniorov; 
 
5/ Prezentácia Študentský parlament; 

6/ Rôzne – diskusia; 

7/ Ukončenie zasadnutia. 

 
- Bod 1/Otvorenie zasadnutia a privítanie prítomných predsedníčkou RS; 

Predsedníčka Rady seniorov mesta Nitry (ďalej len RS), prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD., 
otvorila 6. riadne zasadnutie RS, privítala primátora mesta Nitra, Mareka Hattasa, vedúcu Odboru 
sociálnych služieb, PhDr. Naďu Šimovú, Vladyslavu Baleru, za Odbor školstva, mládeže a športu MsÚ 
v Nitre,  tajomníčku RS, Mgr. Líviu Beňovú a prítomných členov RS.  

 
Predsedníčka RS informovala prítomných členov RS o skutočnosti, že traja poslanci MZ v Nitre 

(Mgr. Petra Ajdariová, predsedníčka Komisie MZ v Nitre pre sociálne veci a bytové otázky, Ing. Miloš 
Dovičovič a Pavol Obertáš) prejavili záujem zúčastniť sa zasadnutia RS a oboznámila členov RS 
s programom 6. riadneho zasadnutia RS. Následne sa prihlásil člen RS, Ing. Pavel Luspaj, ktorý navrhol 
vyradiť z programu zasadnutia bod 4. Prerokovanie - Návrh Dodatku č. 1 k Štatútu Rady seniorov 
z dôvodu, že RS nepredkladá tento Návrh a nemá dôvod robiť zmeny v súčasnosti platnom Štatúte RS. 
O uvedenom návrhu RS hlasovala a jednomyseľne schválila vyradenie bodu 4 z programu 6. riadneho 
zasadnutia RS. Na základe uvedeného bol program 6. riadneho zasadnutia upravený (vyradený bod 4) 
a jednomyseľne schválený prítomnými členmi RS. Prítomní členovia RS vyjadrili nesúhlas s účasťou 
poslancov MZ na zasadnutí RS a navrhli pokračovať v zasadnutí v zmysle platného Štatútu RS.  

Primátor, Marek Hattas sa vedúcej Odboru sociálnych služieb, PhDr. Nadi Šimovej opýtal, či 
pôjde o výsledku hlasovania a rozhodnutí členov RS čakajúcich poslancov MZ informovať tajomníčka 
RS, Mgr. Lívia Beňová alebo ona, na čo sa ponúkla a následne odišla pred zasadaciu miestnosť 
informovať poslancov. 



Predsedníčka RS sa opätovne vrátila k prítomnosti poslancov MZ v Nitre a možnosti zavolať 
aspoň poslankyňu Mgr. Petru Ajdariovú ako predsedníčku Komisie MZ pre sociálne veci. Členovia RS 
odmietli prizvať čakajúcich poslancov na zasadnutie RS z dôvodu, že nevidia dôvod na ich účasť na 
zasadnutí.  

 
Uznesenie č. 9/2024-RS: Rada seniorov mesta Nitry prerokovala program 6. zasadnutia RS 
a jednomyseľne schválila upravený program 6. zasadnutia RS (vyradený bod programu č. 4).  
 
 Pri príležitosti mesiaca október Mesiaca úcty k starším predsedníčka RS predniesla príhovor, 
v ktorom vyjadrila úctu a rešpekt k seniorom. Uviedla, že vzájomná podpora a láska medzi generáciami 
posilňuje našu komunitu a robí ju silnejšou. Zaželala seniorom veľa zdravia, Božieho požehnania, veľa 
pekných chvíľ s blízkymi.  
 

- Bod 2/ Slovo pre primátora mesta Nitra pri príležitosti Mesiaca úcty k starším (Marek 

Hattas, primátor mesta Nitra); 

 Po príhovore predsedníčka RS dala slovo pánovi primátorovi mesta Nitra, Marekovi Hattasovi, 
ktorý vo svojom príhovore uviedol, že je vždy veľmi rád súčasťou zasadnutí jednotlivých mestských 
seniorských organizácií a podujatí, ktoré seniorské organizácie organizujú. Poďakoval za aktivitu a 
angažovanosť členov seniorských organizácií v našom meste.  

Primátor mesta Nitra po svojom príhovore odovzdal prítomným členom RS prezent a bola 
vyhotovená spoločná fotografia.  
 

- Bod 3/Kontrola plnenia uznesení z ustanovujúceho zasadnutia Rady seniorov mesta Nitry  RS 
(Mgr. Lívia Beňová, tajomníčka RS) ; 
Predsedníčka RS, prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD., vyzvala tajomníčku RS, Mgr. Líviu Beňovú, 

ku kontrole uznesení zo 5. zasadnutia RS zo dňa 7.5.2024.  
 

Tajomníčka RS oboznámila prítomných s výsledkom kontroly uznesení a úloh z 4. zasadnutia Rady 
seniorov 7.5. 2024: 
 

Uznesenie a úlohy zo zasadnutia 
RS 7.5. 2024 

Plnenie uznesenia  Vyhodnotenie  

Úloha: Pripraviť a informovať členov 
RS o aktuálnych možnostiach 
vzdelávacích podujatí pre seniorov. 
 

Digitálni seniori, prihlasovanie 
www.digitálniseniori.gov.sk  
02/35803080 

- Plní sa  

Uznesenie: č. 4/2023-RS: Rada 
seniorov mesta Nitry prerokovala 
návrh na zvýšenie frekvencie 
zasadnutí RS a hlasovaním 
jednomyseľne chválila frekvenciu 
zasadania RS raz za dva mesiace. 
 

RS sa stretáva podľa možností 
v dvojmesačných intervaloch.  

- Plní sa  

Úloha: Zaslať Štatút Rady seniorov 
mesta Nitry v elektronickej podobe na 
najbližšie zasadnutie Komisie MZ 
v Nitre pre sociálne veci a bytové 
otázky.  
 

Návrh Dodatku č. 1 k Štatútu 
RS pripravený na 
pripomienkovanie RS 

- Plní sa  



 
- 4/ Prezentácia Nitriansky mládežnícky parlament – Vladyslava Balera (Odbor školstva, 

mládeže a športu MsÚ v Nitre 

Vladyslava Balera z Odboru školstva, mládeže a športu MsÚ v Nitre vo svojej prezentácii 

uviedla, že Mestské zastupiteľstvo podporilo aktivizujúcu sa mládež a dňa 21.9.2023 schválilo Štatút 

NMP, dňa 25.10.2023 sa konalo schválenie členov, voľba predsedu a prvé zasadnutie. Táto iniciatíva je 

prínosná, nakoľko mesto pomocou Nitrianskeho mládežníckeho parlamentu zvyšuje svoju 

informovanosť v téme mládeže a môže lepšie napĺňať potreby mladých a zároveň, členovia môžu 

participovať na rozvoji mesta a môžu zvyšovať svoje kvality. Cieľom NMP je zabezpečovanie užšieho 

kontaktu mládeže s orgánmi mesta a napomáha presadzovaniu ich záujmov, potrieb a požiadaviek, 

ďalej zvyšovanie povedomia mládeže v rôznych témach (neformálne vzdelávanie, participácia a aktívne 

občianstvo, dobrovoľníctvo, ekológia, šport, kultúra…), podpora osobného rozvoja mládeže. 

Činnosť NMP zahŕňa najmä zastupovanie záujmov mládeže, organizovanie vlastných podujatí, 

participovanie mládeže na spoločenských, kultúrnych, športových a iných aktivitách organizovaných 

mestom Nitra alebo inými organizáciami na území alebo v okolí mesta Nitra, aktívnu spoluprácu s 

ďalšími školskými alebo mládežníckymi parlamentmi.  

 

Aktivity Nitrianskeho mládežníckeho parlamentu 

 

Členovia sa môžu zapájať do diania v meste, mestský parlament zviditeľňuje témy, ktoré trápia mládež. 

Medzi takéto témy patria i nízka informovanosť o dianí v meste (riešené šírením informácií 

prostredníctvom členov a využívaním sociálnych sietí) alebo málo možností neformálneho vzdelávania 

o témach, ktoré sa v škole nevyučujú a do každodenného života sú potrebné (riešené zapájaním sa do 

výziev, kde sa dajú získané finančné prostriedky využiť na organizovanie workshopov). Od obnovenia 

sa NMP zapája najmä do dobrovoľníckych aktivít (napr. športové podujatia mesta Nitra – Beh 

Zoborskou lesostepou, Kláštorný beh, či cyklistické preteky Okolo Slovenska). Členovia sa 

každomesačne zúčastňujú na stretnutí MAT – Mestský akčný tím pre mládež, kde diskutujú so 

zástupcami mesta, mestského úradu, s organizáciami, psychológmi, či učiteľmi o aktuálnych témach. 

NMP spolupracuje i s inými organizáciami ako Nitrianska krajská rada mládeže, či Tanečná škola 

NEXUM a iné. Do budúcna je naplánovaná tvorba workshopov na aktuálne témy, spolupráca s 

rôznymi organizáciami alebo zapájanie sa do výziev, písanie projektov, či zúčastnenie sa výmenných 

pobytov Erasmus+.  

V závere Vladyslava Balera ponúkla možnosť spolupráce pre seniorské organizácie v Nitre, 

napríklad ako pomoc pri organizovaní podujatí pre seniorov a iné.  

Kontakt: Vladyslava Balera, Odbor školstva, mládeže a športu MsÚ v Nitre, tel. 037/6502142, 

email: balera@msunitra.sk . 

 
- Bod 5/ Rôzne  - Diskusia  

 
PaedDr. Anton Chudík sa prihlásil do diskusie, dopytoval sa možnosti úpravy ihriska za riekou, 

či bolo možné ho vyčistiť a rozšíriť. Primátor mesta Nitra, Marek Hattas uviedol, že sa uvedenej téme 
bude venovať.  

Pani Mankovecká žiadala o pravidelnú údržbu cyklochodníka z mestskej časti Dražovce do 
mesta Nitra. Uviedla, že uvedený cyklochodník sa teší veľkej obľube, ale žiaľ po oboch stranách 
cyklochodníka rastie vysoká burina.  

 
Úloha: Vyžiadať plán údržby zelene z odboru životného prostredia MsÚ v Nitre. 
Z: tajomníčka RS 



 
Ďalej sa do diskusie prihlásila pani Kopčeková, ktorá žiada o kontrolu a doplnenie inventáru do 

Kultúrneho domu v mestskej časti Janíkovce.  
 
Úloha: Požiadať o spoluprácu odbor kultúry. 
Z: tajomníčka RS  
 
Mgr. Kočajdová vyjadrila poďakovanie tajomníčke RS za sprostredkovanie kontaktu na Mgr. 

Barboru Hajterovú, ktorá organizuje podujatia pre seniorov v oblasti osobnostného rozvoja 
a vzdelávania. Zároveň informovala, že najbližšia členská schôdza Združenia kresťanských seniorov 
v Nitre bude 2. decembra 2024 o 13.00 hod. v Misijnom dome v Nitre.  

 
Pán Divinec, požiadal o možnosť priameho vstupu do KD v Krškanoch, nakoľko je vstup 

kódovaný, je vždy potrebné prizývať poverenú osobu. Ďalej pozval srdečne všetkých prítomných na 
koncert Speváckeho zboru Lipka, ktorý pri príležitosti 25. výročia založenia organizuje koncert 
v nitrianskej Synagóge dňa 26.10. 2024 o 15.00 hod.  

 
Úloha: Preveriť možnosť vstupu pre pána Divinca do KD Krškany.  
Z:  tajomníčka RS 

 
Predsedníčka RS predniesla požiadavku o rozšírenie členov RS v zmysle Štatútu RS 

o zástupkyňu z organizácie Zväz telesne postihnutých a zástupkyňu Komunitného centra Comin, kde sa 
združujú ukrajinskí seniori.  

 
Úloha: Zabezpečiť účasť zástupkyne zo Zväzu telesne postihnutých a zástupkyne Komunitného 

centra Comin, ktoré združuje ukrajinských seniorov na ďalšom zasadnutí RS.  
Z: tajomníčka RS 
 
Ďalšie zasadnutie RS sa bude konať 3.12. 2024 o 10.00 hodine.  
 
- BOD 6/ Záver  

V závere zasadnutia RS predsedníčka RS, prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD., poďakovala  

primátorovi, Marekovi Hattasovi,  vedúcej Odboru sociálnych služieb, PhDr. Nadi Šimovej, Vladyslave 

Balere, za Odbor školstva, mládeže a športu MsÚ v Nitre, tajomníčke RS, Mgr. Lívii Beňovej,  za ich 

aktívnu účasť na zasadnutí RS a takisto poďakovala prítomným členom za účasť a aktívnu prácu v RS.  

 
 
V Nitre, 15.10.2024                    Zapísala: Mgr. Lívia Beňová, tajomníčka RS, v.r. 
 
                                                       Overila: prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD., predsedníčka RS, v.r. 


